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کشف 1/2 ميليارد تومان قطعات تقلبي خودرو
مسئول بازرسي و نظارت اتاق اصناف از کشف 1.2 ميليارد تومان قطعات 
يدکي که با برچسب هلوگرام تقلبي انبار شده بودند خبر داد.حسين دروديان 
در گفت وگو با ايسنا، اظهار کرد: در هفته گذشته در بازرسي هايي که صورت 
گرفت يکي از واحدهاي صنفي در جنوب غرب تهران شناس��ايي ش��د که 
قطعات خودرو را با نصب هلوگرام تقلبي وارد بازار مي کرد.وي ادامه داد: 
برهمين اس��اس در بازرس��ي هايي که با مش��ارکت تعزيرات و بخش هاي 
مرتبط صورت گرفت تمام قطعات موجود در اين واحد توقيف شد که بيشتر 
اي��ن قطع��ات نيز چيني بودندو با نصب هلوگرام تقلبي به عنوان برندهاي 
خارجي وارد بازار مي شدند.مسئول بازرسي و نظارت اتاق اصناف گفت: در 
حال حاضر نمونه هاي کشف شده از اين واحد به سازمان استاندارد ارسال 
شده و جريمه اي نيز براي اين واحد در نظر گرفته شده است.وي در عين 
حال يادآور شد: بررسي ها گوياي آن است که سالانه هفت ميليارد تومان 
قطعات يدکي تقلبي وارد بازار مي شود.دروديان همچنين به بازرسي هاي 
صورت گرفته در بخش مواد پروتئيني اش��اره کرد و گفت: از مدتي پيش 
برخي واحدهاي متخلف شناسايي شده بودند و هفته گذشته با همکاري 
بازرسان بهداشت و اتاق اصناف به طور سرزده براي نظارت به اين واحدها 
رفتيم.مسئول بازرسي و نظارت اتاق اصناف افزود: در اين بازرسي ها مقداري 
گوشت هاي فاسد يا تقلبي يعني گوشتي که با پسمانده هاي مرغ مخلوط 
شده بود کشف و امحاء شد و براي اين واحدها نيز برگه هاي تخلف و جريمه 
صادر ش��د.دروديان در پايان گفت: اتاق اصناف در طول روز حدود 200 

بازرسي دارد و بخش هاي مختلف را مورد ارزيابي قرار مي دهد.

تعطيلي ۷۵ درصد 
واحد هاي صادرکننده فرآوري روده 

در شش��مين نشس��ت کميسيون تس��هيل تجارت اتاق تهران مطرح شد 
ک��ه ۷۵ درص��د واحدهاي صادرکننده روده فرآوري ش��ده به دليل کمبود 
مواد اوليه تعطيل ش��ده اس��ت.به گزارش اتاق بازرگاني تهران، اعضاي 
ششمين نشست کميسيون تسهيل تجارت و توسعه صادرات به واکاوي 
مش��کلات صادرکنندگان پرداختند.در اين نشس��ت، ابتدا مرتضي لطفي، 
عضو کميس��يون، با اش��اره به جلس��اتي که با استاندار دمشق داشته است، 
گفت: ش��رط مقامات کش��ور س��وريه براي واردات از ايران اين است دولت 
ما تضاميني را در قالب اعتبار خريدار به اين کشور اختصاص دهد.عباس 
آرگون، ديگر عضو اين کميس��يون به رش��د اخير بازار س��رمايه اشاره کرد و 
گفت: به رغم رکود بازار سرمايه در سال هاي اخير، در هفته هاي گذشته، 
بازار رشد قابل توجهي را تجربه کرده و شاخص از کانال 90 هزار نيز فراتر 
رفته است که اين صعود در تاريخ پنج سال اخير بازار سرمايه بي سابقه بوده 
است.آرگون سپس به تحليل عوامل رشد شاخص بازار سرمايه پرداخت و 
افزايش قيمت جهاني فلزات، افزايش نرخ ارز، کاهش نرخ سود سپرده ها و 
افزايش اقبال به بازار سهام را از دلايل اين رشد برشمرد. وي هم چنين به 
بازيگران اين بازار توصيه کرد که تحت تاثير رشد شاخص از اتخاذ تصميمات 
هيجاني خودداري کرده و دقت بيشتري در معاملات خود به خرج دهند.

محمد لاهوتي با اشاره به گزارش جديد گمرک تحت عنوان آمار هشت 
ماهه تجارت خارجي گفت: ارزش صادرات در 8 ماه نخس��ت س��ال جاري 
به 28 ميليارد و 488 ميليون دلار رسيده است که در مقايسه با مدت مشابه 
سال قبل به ميزان 1.21 درصد کاهش داشته و ميزان واردات نيز معادل 
32 ميليارد و 419 ميليون دلار انواع کالا برآورد شده است که در مقايسه 

با مدت مشابه سال قبل 1۷.۵2 درصد افزايش را نشان مي دهد. 

پيشخوان

اصناف و کشاورزی
جهت جلوگيري ازروند ادامه دار بالارفتن 
قيم��ت کاغ��ذ، چنانچه ازابتداي س��ال 
ج��اري تاکنون ب��ا افزايش 2۵ درصدي 
اين محصول روبه رو بوده ايم تصميماتي 
درراس��تاي جلوگيري ازروند تند افزايش 
قيم��ت آن ط��ي چندماهه اخي��ر اتخاذ 
ش��د.پس از آنکه رييس سنديکاي توليد 
کنندگان کاغذ ومقواي ايران درگفت وگو 
ب��ا ايس��نا ازگراني 2۵ درص��دي کاغذ از 
ابت��داي س��ال جاري تاکن��ون خبر داد و 
اعلام کرد که شيب قيمت اين محصول 
طي سه ماهه اخيربا افزايش چشمگيري 
روبه رو بوده است، وزارت صنعت، معدن 
و تج��ارت در واکن��ش ب��ه اين مس��اله 
تصميمات��ي را درجهت جلوگيري ازروند 
تندافزايش قيمت کاغذ و حفظ ش��رايط 
ب��ازار عرض��ه آن اتخ��اذ کرد.ابوالفضل 
روغن��ي گلپايگاني- رييس س��نديکاي 
تولي��د کنندگان کاغ��ذ ومقواي ايران – 
هفته گذشته با اعلام افزايش 2۵ درصدي 
قيمت کاغذ طي س��ال جاري پنج علت 
ح��ذف ارزمبادله اي براي کاغذ وارداتي، 
بالارفتن نرخ ارز، شرايط نامناسب توليد 
کنن��دگان کاغ��ذ و کاه��ش قابل تامل 
محصولات آنها، کاهش ثبت سفارش و 
افزايش قيمت خميرکاغذ در بازار جهاني 
را عوامل گراني اين محصول دانس��ت.

وي با انتقاد از ش��رايط نامناس��ب توليد 
کاغذ در ايران اظهار کرد که متاسفانه ارز 
مبادلاتي به اقلام وارداتي غيرمناسب و 
غيرضروري اختصاص يافته و علاوه بر 
اي��ن واردکنندگان از پرداخت 9 درصدي 
ماليات بر ارزش افزوده معاف ش��دند که 
اين مساله با توجه به الزام توليد کنندگان 
ب��ه پرداخت 9 درصدي ماليات بر ارزش 
افزوده رقابت نابرابري را بين محصولات 
داخلي و وارداتي ايجاد کرده اس��ت.پس 
از اعلام رس��مي خبر گراني کاغذ وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در واکنش به اين 
مساله اعلام کرد که وزارت صنعت، معدن 
و تجارت طي تصميماتي از س��اماندهي 
ب��ازار کاغ��ذ خبر داد و پن��ج راهکار عدم 
صدور مجوز جهت افزايش تعرفه واردات 
کاغ��ذ، تخصيص ارز مبادلاتي به ميزان 
م��ورد ني��از ب��راي واردات کاغذ، تکليف 
ب��ه توليد کنن��دگان و تجار جهت تامين 
ني��از بازار، تدوين طرح جامع تنظيم بازار 
کاغ��ذ و حمايت از توليد کنندگان جهت 
بروزرس��اني تجهيزات با پيگيري دولت 
در راس��تاي تخصيص منابع را به عنوان 
اصلي ترين مس��ائل و تصميمات جهت 
جلوگيري از افزايش ادامه دار قيمت بازار 
کاغذ اعلام کرد.حس��ن يونس سينکي، 
مع��اون امور اقتصادي و بازرگاني وزارت 
صنعت،مع��دن و تجارت هفته گذش��ته 

گفت:ب��راي تنظيم بازار کاغذ ۵ تصميم 
گرفت��ه ش��د که به آرامش ب��ازار خواهد 
انجامي��د، بر اين اس��اس اعلام مي کنم 
ک��ه اجازه افزايش تعرف��ه واردات کاغذ 
داده نمي ش��ود. ارز مبادلات��ي به ميزان 
م��ورد نياز براي واردات کاغذ تخصيص 
داده مي شود.توليدکنندگان داخل و تجار 
مکلف شدند که به منظور حفظ موجودي 
کف ب��ازار و تامين نياز مصرف کنندگان 
کاغذ، ش��رايط را براي عرضه مناس��ب تا 
پايان س��ال فراهم س��ازند.مقرر شد سند 
طرح  جامع تنظيم بازار کاغذ تدوين شود 
ت��ا با اجراي آن در 4 س��ال آين��ده بازار با 
حداقل نوس��انات به فعالي��ت خود ادامه 
دهد.حماي��ت از مصرف کنندگان کاغذ 
شامل ناشران، مطبوعات، کتب درسي و 
ساير فعالان فرهنگي براي دولت اهميت 
بالايي دارد و نبايد در اين بخش با چالش 
مواجه ش��وند.در طرح جامع تنظيم بازار 
کاغذ براي حمايت از توليدکننده داخلي در 
زمينه به روزرساني تجهيزات و رسيدن به 
سطح رقابت با جهان، برنامه ريزي خواهد 
ش��د و اين موضوع از طريق دولت براي 
اختصاص منابع پيگيري مي ش��ود.حال 
باي��د منتظ��ر ماند و ديد که آيا راهکارها و 
تصميمات وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در راس��تاي جلوگيري از افزايش قيمت 
کاغذ و نيز ساماندهي بازار توليد و واردات 
اين محصول آيا تا پايان سال شاهد گراني 
قيمت اين محصول خواهيم بود يا خير، 
چرا که کاغذ به عنوان يک محصول ويژه 
در ج��ي دي پ��ي و رش��د اقتصادي تاثير 
بسزايي دارد و بايد در ارتباط با ساماندهي 

بازار آن چاره انديشي شود.
تاثيرات افزايش ���۲۰ درصدي قيمت 

کاغذ 
قيم��ت کاغ��د در حال��ي ب��ا افزايش 20 
درصدي همراه ش��ده که توليدکنندگان 
کاغذ از عدم حمايت تعرفه اي و مشکلات 
مربوط به تامين نقدينگي گلايه دارند.به 
گزارش ايسنا، از اوايل آذرماه سال جاري 
قيمت کاغذ در بازار داخلي بالا رفت. دليل 
افزايش 20 درصدي نرخ کاغذ از س��وي 
ناظزان توقف ثبت س��فارش واردات اين 
کالا اعلام شد با اين وجود رئيس انجمن 
واردکنن��دگان کاغذ مقوا و فراورده هاي 
س��لولزي اعلام کرد که دليل گراني 20 
درصدي کاغذ و 10 درصدي مقوا در بازار 
داخل افزايش قيمت جهاني کاغذ است. 
به گفته سيدحسن ميرباقري، نرخ کاغذ 
که پيش از اين تني ۷۵0 تا 800 دلار در 
جهان برآورد مي شد، به 980 دلار رسيده 
اس��ت و طبيعي اس��ت اين کالا در بازار 
داخ��ل گران ش��ود چراک��ه کاغذ در بازار 
ايران بيشتر وارداتي است تا اينکه توليدي 

باشد.هرچند ميرباقري مي گويد افزايش 
20 درصدي قيمت کاغذ تاثير چنداني بر 
قيمت کتاب نخواهد داشت چراکه هزينه 
کاغذ در توليد کتاب ناچيز است اما برخي 
ناش��ران افزايش قيم��ت کاغذ را عامل 
گران��ي کتاب مي دانند.اخبار اخير مربوط 
ب��ه گراني کاغذ در روزهاي اخير نش��ان 
مي دهد که واردکنندگان کاغذ و ناشران 
به عنوان مصرف کنندگان اين محصول 
در مورد اثرگذاري نرخ کاغذ بر توليد کتاب 
اختلاف نظر دارند و تنها اتفاق نظر آنان 
بر مس��ئله عدم پاسخگويي توليد داخلي 
به تقاضاي بازار است.همچنين آموزگار 
ميرباقري، رييس اتحاديه واردکنندگان 
کاغذ اظهار کرده است که اگر توليد داخلي 
جوابگوي نياز ما به کاغذ بود اين امکان 
وجود داشت که از افزايش قيمت کاذب 
اين محصول جلوگيري کرد.اين انتقادات 
نسبت به عدم پاسخگويي توليد داخل در 
حالي اعلام مي ش��ود که توليدکنندگان 
کاغذ از عدم حمايت تعرفه اي و مشکلات 
مرب��وط به تامين نقدينگي گلايه دارند. 
هرچند در فروردين ماه سال جاري رييس 
جمهور در بازديد از کارخانه توليد کاغذ در 
بهشهر از خودکفايي ايران در توليد کاغذ 
گف��ت اما هي��چ گاه هماهنگي لازم بين 
دستگاه هاي دولتي در دولت يازدهم و در 
ادامه دوازدهم براي حمايت تعرفه اي از 
توليدکنندگان کاغذ شکل نگرفته است.

اما رييس سنديکاي توليدکنندگان کاغذ 
و مقواي ايران سال گذشته اعلام کرد که 
ايران در مجموع به دو ميليون تن کاغذ 
نياز دارد. در اين بين 3۵0 هزار تن کاغذ 
تحرير، 100 هزار تن کاغذ روزنامه و ۷00 
هزار تن کاغذ بسته بندي مورد نياز است.

بي��ش از يک ميلي��ون و 300 هزار تن از 
اين نياز از طريق واردات تامين مي شود و 
توليدکنندگان کشور سهم ۷00 هزار تني 
در توليد کاغذ ايران دارند. افزايش تعرفه 
واردات کاغ��ذ به منظور حمايت از توليد 
داخل بارها از سوي توليدکنندگان داخلي 

اين محصول مطرح شده است.

مش�کلاتي ک�ه کم�ر مطبوع�ات را  ���
مي شکند

اين در حالی است که طی روزهای گذشته 
افزايش قيمت کاغذ  موجب شد تعدادی 
از مطبوعات بخش خصوصی به کاهش 
تيراژ يا کاهش تعداد صفحات خود اقدام 
کنن��د از جمل��ه می توان به روزنامه های 

شرق، آرمات، تجارت و... اشاره کرد.
هرچن��د ک��ه هنوز دولت اق��دام قاطعی 
انج��ام ن��داده اس��ت. با اين ح��ال مدير 
مسوول روزنامه آرمان امروز معتقد است، 
»صرف اينکه جلو افزايش تعرفه کاغذ را 
بگيرند، کافي نيس��ت. بايد با افرادي که 
کاغذ را در انبارها نگه مي دارند تا بتوانند 
با قيمت بيشتري آن را بفروشند برخورد 
شود.«حس��ين عبدالله��ي در گفت وگو 
با ايس��نا با اش��اره به خبر افزايش تعرفه 
واردات کاغذ که چند روز گذش��ته اعلام 
و س��پس منتفي ش��د، بيان کرد: »زماني 
ک��ه خب��ر افزايش تعرفه واردات کاغذ در 
فضاي رس��انه و در مي��ان واردکنندگان 
کاغ��ذ پيچيد، باعث ش��د کاغذهايي که 
در کش��ور موجود اس��ت را با تعرفه قبلي 
وارد بازار نکنند و حتي دست نگه دارند تا 
وضعيت قيمت ها مشخص شود و بالاتر 
برود. متأس��فانه هنوز اين روند ادامه دارد 
و دول��ت هم اقدامي در اين راس��تا انجام 
نداده اس��ت. تنها وزارت صنعت، معدن و 
تج��ارت اعلام کرده که ما اجازه افزايش 
تعرف��ه واردات کاغ��ذ را نخواهيم داد اما 
زمزمه ه��اي افزاي��ش تعرفه تأثير خود را 
ب��ر روي افزايش قيمت کاغذ گذاش��ت 
و روزنامه هاي��ي ک��ه کثيرالانتش��ارند و 
مخاطبان نس��بي در سراسر کشور دارند 
را دچار مشکل اساسي کرد. در واقع اين 
خبر باعث شد که هزينه روزنامه ها در هر 
روز بين ۵00 تا 800 هزار تومان افزايش 
پيدا کنند و لطمه اوليه را به رس��انه هاي 
مکت��وب بزند.«مديرمس��ؤول روزنامه 
آرمان امروز با بيان اينکه افزايش تعرفه 
واردات کاغ��ذ وزارتخانه ه��ا را هم تحت 
تأثير قرار مي دهد، اظهار کرد: براي مثال 

وزارت فرهنگ و ارش��اد اس��لامي بحث 
توليد کتاب را دارد اما با افزايش هزينه ها 
کس��ي، ديگر نمي تواند کتاب چاپ کند. 
همچني��ن وزارت آموزش و پرورش هم 
براي انتش��ار کتاب هاي درسي مدارس 
با مش��کل اساس��ي مواجه مي شود. اگر 
فک��ر درس��تي براي اين معضل نش��ود 
مش��کلات خواهيم داشت.او با اشاره به 
مديري��ت بخش نظارتي اضافه کرد: »ما 
داراي مديريت چندگانه و حتي مديريت 
بي تفاوت��ي در اين موضوعات هس��تيم. 
در حال حاضر داخل کش��ور کاغذ وجود 
دارد ام��ا اي��ن کاغذها انب��ار و به گونه اي 
احتکار شده اند تا تعرفه بالا برود و با قيمت 
بيشتري کاغذ را بفروشند. اما نظارتي براي 
اين مس��اله وجود ندارد. اين احتکار براي 
افزايش قيمت در حالي اتفاق مي افتد که 
تعرفه افزايش پيدا نکرده و دولت هم قول 
داده که افزايش نداشته باشد و هم اينکه 
اين کاغذهاي احتکار شده با تعرفه قبلي به 
داخل کشور وارد شده اند. قول دولت براي 
افزاي��ش پيدا نک��ردن تعرفه به وفاداري 
دولت نس��بت به حرفش و همچنين به 
تواناي��ي صنعت، مع��دن و تجارت براي 
ايس��تادگي در برابر اين مس��اله و اقدام 
وزارت اقتصاد بس��تگي دارد.«عبداللهي 
گفت:چرا کاغذ روزنامه در کشور ما ناياب 
مي ش��ود در حالي که ارتباط ما با کش��ور 
چين و روس��يه خوب اس��ت. ما که همه 
لوازم خود را از چين وارد مي کنيم چطور 
نمي توانيم کاغذ با قيمت مناسب را وارد 
کش��ور کنيم. ما در حال حاضر مراودات 
اقتص��ادي خوب��ي ب��ا دولت هاي چين و 
روسيه داريم که توليدکننده کاغذ به قيمت 
مناسب هستند. زماني که دولت مي گويد 
اهل تعامل با دنيا است چرا وضعيت نشر 
و بازار کاغذ ما به اين ش��کل اس��ت. اگر 
بدبينان��ه ب��ه اين قضيه ن��گاه کنيم اين 
مسائل باعث زمين گير کردن رسانه هاي 
مکتوب خواهد ش��د و اگر خوش بينانه به 
مساله نگاه کنيم بايد بينيم چرا مسؤولان 
م��ا تعل��ل مي کنند و در اين زمينه نظارت 
قوي ندارند.«او ادامه داد: »تصميم درباره 
افزايش تعرفه واردات باعث مي شود که 
رسانه ها وزارت آموزش و پرورش و وزارت 
ارشاد درگير شوند. زماني که ما صحبت 
از کتاب خوان��ي مي کنيم و مي گوييم که 
فرهنگ کتاب خواني و روزنامه در کشور 
ما پايين است با اين افزايش تعرفه از اين 
ح��د هم پايين تر مي رويم. در واقع زماني 
که مسؤولان هيچ نظارتي ندارند ما بايد 
به چه کس��ي پناه ببريم و صحبت کنيم. 
در وضعيتي که کاغذ در کشور کم است 
کيلوي��ي 300 تومان هم افزايش قيمت 
پيدا کرده اس��ت. اين مساله نشان دهنده 

ضعف مديريتي است و رسانه مکتوب را 
دچار مشکل اساسي مي کند.مديرمسؤول 
روزنام��ه آرمان با اش��اره به رس��انه هاي 
مکتوب گفت: »ما در بخش رس��انه هاي 
مکتوب��ي ک��ه مخاطب دارند و همچنين 
دغدغه پايبندي مخاطب را دارا هستند، 
ي��ک مديريت راهبردي نداريم. مديريت 
راهبردي در واقع همان تأمين مواد اوليه 
براي توليد کاغذ مناسب را انجام مي دهد. 
گفته شد که توليدکنندگان و واردکنندگان 
کاغذ خيالشان راحت باشد به دليل اينکه ما 
ارز مبادلاتي کاغذ را تأمين مي کنيم و مانع 
افزايش تعرفه خواهيم شد. اما با اين گفته 
صحبت از افزايش قيمت کاغذ را داشتيم. 
صرف اينکه جلوي افزايش تعرفه کاغذ 
را بگيرند، کافي نيست. بايد با افرادي که 
کاغذ را در انبارها نگه مي دارند تا بتوانند 
با قيمت بيشتري آن را بفروشند برخورد 
شود.«عبداللهي اضافه کرد: »رسانه اي 
که 20 يا 30 هزار تيراژ دارد اگر افزايش 
تعرفه اتفاق بيفتد چه ميزان در هزينه هاي 
روزانه آن تأثيرگذار است و چه ضربه اي 
بايد متحمل ش��ود ب��دون اينکه چيزي 
عايدش ش��ود. روزنامه ه��ا هم تا حدي 
مي توانن��د قيمت خ��ود را افزايش بدهند 
و م��ا نمي توانيم از جيب مردم اس��تفاده 
کني��م در واق��ع اي��ن کار توهين به مردم 
اس��ت و اين کار را نخواهيم کرد.«او به 
کارخانه ه��اي توليدکننده کاغذ در داخل 
کش��ور اش��اره کرد و گفت: »متأس��فانه 
کارخان��ه توليدکننده کاغذ ما بيش از 1۵ 
درصد جوابگوي نيازها نيس��ت. دولت يا 
باي��د کاغذ با قيمت مناس��ب وارد کند يا 
اينکه ظرفيت کارخانه ها را افزايش دهد. 
زماني که گفته مي ش��ود انقلاب و نظام 
ما فرهنگي است و ما نسبت به فرهنگ 
دغدغه داريم، بايد بدانيم که اين فرهنگ 
تنها از طريق کتاب خواني و روزنامه خواني 
ارتق��اء و تقويت مي ش��ود. اگر اين راه ها 
را ببندي��م مردم براي مطالعه به س��مت 
اينترن��ت و فضاي مج��ازي مي روند که 
رسمي نيست.«مديرمس��ؤول روزنام��ه 
آرمان به وظيفه دولت در اين راستا اشاره 
و اظهار کرد:  »تنظيم بازار با دولت اتفاق 
مي افتد و دولت بايد مراقب وضعيت چاپ 
و نشر و کتاب فروشي ها باشد. استفاده از 
کاغ��ذ تحري��ر، روزنامه و ... در کش��ور ما 
گس��ترده اس��ت و ما سالانه 300 تا 3۵0 
هزار تن به کاغذ نياز داريم. در وضعيتي که 
نشريات و روزنامه هاي ما در حال مرگ 
تدريجي هستند، با افزايش تعرفه نيز انگار 
روزنامه ها را س��ر جدول گذاش��تند و ذبح 
مي کنند. مردم ما به رسانه کاغذي و کاغذ 
ع��ادت دارند و م��ا نمي توانيم آن ها را به 
سمت مطالب الکترونيکي سوق بدهيم. 

افزایش مهار گسیخته بهای کاغذ موجب شد؛

روزنامه های خصوصی در وضعیت قرمز

مديرعامل بيمه البرز:
 رشد 2۶ درصدي بيمه عمر در 1۰ سال گذشته

مدي��ر عامل بيمه البرز اعلام کرد: در 
ده س��ال گذش��ته بيمه هاي عمر 2۶ 
درصد رش��د کرده است به طوري که 
اکنون س��هم بيمه هاي عمر در س��بد 
پرتف��وي صنعت بيمه به 13.۵ درصد 
رس��يده است که رش��د قابل توجهي 

بوده اما کافي نيست.
س��يد رس��ول تاج��دار در گفت و گو 
ب��ا خبرنگاران، افزود: اکنون س��هم 

بيمه هاي عمر در س��بد پرتفوي صنعت بيمه به 13.۵ درصد رس��يده اس��ت که رش��د قابل 
توجهي بوده اما کافي نيست.

وي گفت: رشد صنعت بيمه در کشور در شرايطي رخ داده است که تاکنون حتي يک ريال 
ه��م از بودج��ه دول��ت دريافت نکرده و ماليات ها و عوارض مختلفي را نيز به دولت پرداخته 
اس��ت و حتي با ارايه پوش��ش هاي بيمه اي، هزينه هاي اجتماعي تحميلي به جامعه را نيز 

پوشش داده است.
تاجدار يادآوري کرد: خوش��بختانه در چهار س��ال گذش��ته تعداد حوادث رانندگي کاهش 
چشمگير و قابل توجهي داشته است اما با اين حال در سال 139۵، 1۵ هزار و 900 کشته 
و حدود 333 هزار نفر مجروح حوادث جاده اي و رانندگي در کش��ور داش��ته ايم که تمام 
خس��ارت و هزينه هاي آن را صنعت بيمه مديريت و پرداخت کرده اس��ت و ش��رکت هاي 
بيمه ضمن اين که به تعهد و وظيفه خود عمل کرده اند مانع از اين شده اند که يک هزينه 

اجتماعي سنگين به دولت تحميل شود. 
وي افزود: بر اساس آمار اعلام شده ، از تعداد 333 هزار مصدوم حوادث رانندگي در سال 
گذشته هشت درصد مصدومان مادام العمر دچار معلوليت شده اند که هزينه هاي سنگين آنها 
را صنعت بيمه تقبل مي کند و بدين ترتيب يک بار اجتماعي را از دوش دولت برمي دارد.

 وي به راه اندازي سامانه نظارت الکترونيکي )سنهاب( در صنعت بيمه اشاره کرد و گفت: 
بيمه مرکزي امروز به صورت برخط بر عملکرد ش��رکت هاي بيمه نظارت مي کند که گام 

مهمي براي جلوگيري از خطا و تقلب در اين صنعت است.
وي با اس��تقبال از تدوين آيين نامه هاي حاکميت ش��رکتي و الزام ش��رکت هاي بيمه براي 
داشتن حاشيه توانگري از سوي بيمه مرکزي را براي بهبود شرايط فعاليت در اين صنعتف 
گفت: تفکيک مس��ئوليت در ش��رکت هاي بيمه با مالکيت آن در دنيا س��ابقه 100 ساله دارد 
و به نظر مي رس��د صنعت بيمه در ايران نيز بايد با اجراي حاکميت ش��رکتي، نظارت را از 

بخش اجرا تفکيک کند.
وي به تاکيد بيمه مرکزي بر افزايش ذخاير شرکت هاي بيمه بويژه در رشته بيمه شخص 

ثالث اشاره کرد و آن را براي حفظ حقوق بيمه گزاران دانست.
به گفته وي، صنعت بيمه ايران به تجربه شرکت هاي بيمه خارجي بويژه در حوزه سرمايه 
گذاري نيازمند است تا بتواند وجوهي را که از محل بيمه نامه ها جمع آوري مي کند، بخوبي 

سرمايه گذاري کند تا در آينده قادر به ايفاي تعهدات خود باشد.
مديرعام��ل بيم��ه الب��رز در ادامه در پاس��خ به ايرنا درباره ال��زام بيمه مرکزي براي تفکيک 
حس��اب هاي بيم��ه عم��ر از غيرعم��ر در صورت هاي مالي خود گف��ت: اين تفکيک در دنيا 
تجربه ش��ده اس��ت و در دنيا ديگر ش��رکت هاي جنرال که در هر دو حوزه عمر )Life( و 
غيرعمر )Non-Life( را پوش��ش دهند، وجود ندارد زيرا بيمه عمر حساس��يت ها، تعهدات 

و ريسک هاي بالايي دارد.
وي اظهار داشت: بيمه عمر نظارت دقيق مي خواهد زيرا شرکت بايد براي 20 سال آينده 
به بيمه گذار تعهد بدهد که اين امر در کش��وري چون ايران که ش��رايط اقتصادي خاصي 

چون تغييرات تورم و نرخ سود حساب هاي بانکي را دارد، دشوار است.
وي يک��ي از اقدام ه��اي خوب��ي بيم��ه مرک��زي را تعيين نرخ فني حداکث��ري و حداقلي در 
بيمه ه��اي عم��ر عن��وان کرد و گفت: وقتي صنعت بيمه در مجموع 12 درصد بازدهي دارد، 

چگونه مي تواند سود 2۷ درصدي در رشته بيمه عمر بدهد.
وي خاطر نشان کرد که بر اساس آيين نامه بيمه مرکزي، حداکثر نرخ فني بيمه عمر 1۶ 

درصد و حداقل 10 درصد محاسبه مي شود.
تاجدار س��هم بيمه عمر از س��بد پرتفوي اين ش��رکت را 3.۵ درصد اعلام کرد و گفت: منابع 
حاصل از بيمه عمر بيمه البرز در حساب هاي سپرده بلندمدت بانکي نگهداري مي شود و 

سالهاست که حساب هاي آن از ديگر رشته ها مجزا شده است.
وي در پاسخ به اينکه کاهش نرخ سود در نظام بانکي، صنعت بيمه را متاثر مي کند، گفت: 
اين کار سبب کاهش سود 2 تا 3 درصدي در صنعت بيمه شود و از اين رو شرکت ها بايد 

اين کاهش را از سرمايه گذاري در بازارهاي ديگر تامين کنند.

مديرعامل بيمه البرز در ادامه نشس��ت به زلزله اخير کرمانش��اه و جان باختن ۵21 نفر از 
هموطنان در اين حادثه اشاره کرد و گفت: بررسي ها نشان مي دهد فقط سه تا پنج درصد 

از واحدهاي مسکوني خسارت ديده، پوشش بيمه داشته اند.
وي افزود: انتظار مي رود در کنار گس��ترش چتر پوش��ش هاي بيمه اي در کش��ور، وجدان 
کاري و نظارت ها در س��اخت و س��ازها در کش��ور نيز افزايش يابد تا در صورت بروز حوادث 

غيرمترقبه، خسارات ناشي از آن نيز به حداقل برسد.
تاجدار پايين بودن عمر مفيد ساختمان ها را يکي از مشکلات صنعت ساختمان و نيز صنعت 
بيمه عنوان کرد و گفت: در حالي که عمر مفيد ساختمان ها در برخي کشورها بيش از 100 

سال است، در ايران زير 2۵ سال برآورد مي شود.
وي با بيان اينکه بيمه البرز 9 هزار پرونده خس��ارت در زمينه زلزله کرمانش��اه داش��ته اس��ت 
که خسارت وارده به آنها از 3 ميليون ريال تا 300 ميليون ريال را در بر مي گيرد، گفت: در 

اسرع وقت خسارت ها را ارزيابي و بيمه گذاران پرداخت مي کنيم.
وي خاطر نش��ان کرد: هرچند ممکن اس��ت پرداخت خس��ارت به بيمه گذاران مطلوب 
نباش��د ام��ا ايف��اي تعهد از س��وي بيم��ه گر مي تواند آن را به ابزاري ب��راي ترويج فرهنگ 

بيمه تبديل کند.
وي ايج��اد اي��ن صن��دوق را يک��ي از راهکارهاي دولت براي مقابله با خس��ارات ناش��ي از 
حوادث طبيعي به سازه ها در کشور دانست و گفت: طبق اين لايحه و در صورت تصويب 
نهايي، طي يک دوره 10 س��اله، تهيه پوش��ش بيمه نامه براي س��اختمان هاي مسکوني به 

مردم واگذار مي شود.
خبرن��گاري درب��اره اث��ر اعم��ال معافيت از پرداخت ماليات ب��ر ارزش افزوده بر اين صنعت 
پرسيد که تاجدار گفت: هرچند اين معافيت اثر مستقيمي بر سود و زياد صنعت بيمه ندارد 
اما سبب کاهش 9 درصدي هزينه هاي بيمه در سبد خانوار مي شود که مي تواند به فروش 

بيشتر بيمه نامه منجر شود.
وي خاطر نش��ان کرد: رش��ته درمان که 24 درصد صنعت بيمه را در بر مي گيرد، از ماليات 

بر ارزش افزوده معاف است.

امين شيرکاني: 
چالش هاي مديريت ريسک و بيمه در حوزه سلامت

بيست وچهارمين همايش ملي بيمه و 
توسعه، با عنوان »مديريت ريسک و 
بيمه: الزامات، چالش ها و راهکارها« 
در 13 آذرم��اه، مص��ادف با روز بيمه 
در س��الن همايش ه��اي برج ميلاد 

برگزار شد.
همايش بزرگ روز ملي بيمه با حضور 
و س��خنراني عبدالناصر همتي رئيس 
کل بيمه مرکزي، مس��عود کرباسيان 
وزي��ر ام��ور اقتصادي و دارايي، بيژن 

زنگن��ه وزي��ر نفت، عباس آخوندي وزير راه و شهرس��ازي، محمدرضا پورابراهيمي رئيس 
کميس��يون اقتصادي مجلس و محسن هاشمي رفس��نجاني رئيس شوراي شهر برگزار شد. 
ع��لاوه ب��ر مقام��ات و مس��ئولان اقتصادي، بيش از دو ه��زار و ۵00 نفر از کارکنان صنعت 

بيمه، استادان دانشگاه و نهادهاي مربوط به حوزه ريسک حضور داشتند.
در حاشيه اين همايش پنج پنل تخصصي مديريت ريسک و بيمه درباره حوادث فاجعه آميز، 
مديريت ريس��ک و بيمه در صنعت انرژي، مديريت ريس��ک و بيمه در صنعت حمل  و نقل، 
مديريت ريسک و بيمه در حوزه سلامت و همچنين مديريت ريسک و بيمه در مؤسسات 

بيمه برگزار شد.
امين ش��يرکاني، مديرعامل بيمه س��ينا در يکي از پنل هاي تخصصي اين همايش تحت 
عنوان »مديريت ريسک و بيمه در حوزه سلامت« گفت: جنس ريسک بيمه نامه هاي درمان 
متفاوت با ديگر ريسک هاس��ت و اين قطعيت وجود دارد که حتي قبل از صدور خس��ارت 
را پرداخت کنيم. در واقع، جنس ريس��ک بيمه نامه هاي درمان ش��بيه ريس��ک آتش سوزي 

نيست که بتوان روي درآمد آن سرمايه گذاري کرد.
وي در بخش ديگري از سخنانش با اشاره به »ريسک برندينگ« در حوزه درمان افزود: 
همه کساني که بيمه هستند حداقل يک بار در سال خسارت دريافت مي کنند که اگر اين 
خسارت دير پرداخت شود يا اين که درست بررسي نشود، آسيب بسيار بزرگي به برندينگ 

شرکت بيمه وارد مي کند.
همچنين، مديرعامل بيمه س��ينا ضمن انتقاد از ريس��ک دخالت هاي دولت روي بيمه هاي 
درمان بيان کرد: اگر دولت با توجه به عرضه و تقاضا، قيمت و تعرفه هاي درمان را مشخص 
مي کرد، هيچ گاه هزينه هاي درمان اين قدر بالا نمي رفت. دولت بايد نقطه تعادل خودش 

را مشخص مي کرد که معمولا کمي کم تراز تقاضاي بازار هست.
او با اش��اره به ريس��ک فرانش��يز بيمه نامه هاي درمان نيز گفت: در بازار اثبات شده است که 
تقاضا براي کالاهايي با قيمت صفر يا ناچيز بي نهايت اس��ت. بنابراين، ما بيمه گران بايد 

روي تعيين فرانشيزها دقت داشته باشيم، چون بسيار روي خسارت ها تاثيرگذارند.
لازم به ذکر است که شناسايي، مدل سازي و مديريت ريسک، روش هاي مالي و اکچوئري 
مديريت ريسک، مديريت ريسک فاجعه آميز، سرمايه انساني و توسعه مديريت ريسک از 

ديگر محورهاي مهم اين همايش يک روزه بودند.

روساي جديد شعب آبادان و خرمشهر
 بيمه ايران معين معرفي شدند

مراس��م توديع و معارفه روس��اي ش��عب آبادان و خرمش��هر شرکت بيمه ايران معين برگزار 
شد.

اين مراسم با حضور آقاي ابراهيم حميدي مديرعامل، آقاي حسن اسلامي پناه رئيس هيات 
مديره، آقاي عليرضا شباهنگ معاون فني، آقاي حسين پاينداني مدير امور شعب نمايندگان 

و کارگزاران و همکاران شعب و نمايندگان شعب آبادان و خرمشهر برگزار شد.
سخنران ابتدايي اين مراسم آقاي حميدي مديرعامل بيمه ايران معين بود. آقاي حميدي 
با اشاره به ترکيب پرتفوي شعب آبادان و خرمشهر، و سهم ۷0 درصدي ثالث از حق بيمه 
توليدي اين شعب خطاب به نمايندگان گفت: بيمه شخص ثالث در آمد پايداري براي شما 
نيس��ت، با عنايت به نقش فناوري اطلاعات در کس��ب و کار بيمه، س��هم در آمدي ش��ما در 
معرض تهديد اس��ت، براي تثبيت وضعيت در آمدي خود بايد به فروش بيمه هاي زندگي 

به لحاظ بلند مدت بودن آن اهتمام کنيد.
مديرعامل بيمه ايران معين همچنين پيش��نهادکرد بس��ته تبليغاتي کاملي با هم فکري با 

نمايندگان و شعب تهيه و در منطقه آزاد اروند اجرا شود.
 وي درادامه از زحمات آقايان فرج الهي و حياتيان تشکر و قدرداني و براي مديران جديد 
آقايان غلامرضايي و برخجس��ته آرزوي موفقيت کردند. آقاي حميدي ضمن تش��کر از 
زحمات کارکنان و نمايندگان دو شعبه خرمشهر و آبادان ابراز اميدواري کرد که تغييرات 
مديريتي ايجاد شده در منطقه آزاد اروند موجبات بهبود امور در اين منطقه را فراهم آورد؛ 
وي همچنين از همه همکاران و نمايندگان منطقه آزاد اروند خواس��ت با حمايت کامل 
از رييس ش��عبه عملکرد مثبتي را براي ش��رکت بيمه ايران معين رقم بزنند. آقاي حس��ن 
اسلامي پناه رئيس هيات مديره بيمه ايران معين سخنران بعدي اين مراسم بود. ايشان 
در بخشي از سخنانش اظهار داشت: فکر، فعاليت، تجديد نيرو، همراهي و توانمندي شما 
نمايندگان و کارکنان شعب با توجه به بازارها موجود و پتانسيل موجود موجب پيشرفت 
خواهد ش��د. آقاي ش��باهنگ معاون فني ش��رکت نيز در جمع کارکنان و نمايندگان شعب 
آبادان و خرمشهر با تشکر از زحمات روساي قبلي گفت: از تمامي ظرفيتهاي هر دو شعبه 
آبادان و خرمشهر به ترتيبي که همديگر را کامل کنند بايد استفاده شود و انتظار مي رود 
که به اين تغييرات به عنوان يک فرصت خوب نگاه ش��ود. در ادامه آقاي پاينداني مدير 
امور ش��عب و نمايندگان و کارگزاران که پيش از اين سرپرس��تي ش��عبه آبادان را نيز بر 
عهده است اظهار داشت: در دوران سرپرستي منطقه آزاد اروند همه تلاش خود را براي 
ارتقاي هر چه بيشتر کمي و کيفي شعب خرمشهر و بالاخص آبادان انجام دادم.  در پايان 
اين مراسم از زحمات آقاي عباس فرج الهي رييس سابق شعبه خرمشهر تقدير به عمل 
آمد و آقاي مهدي برخجسته به عنوان رييس جديد اين شعبه معرفي شد. آقاي مهدي 
برخجسته رييس جديد شعبه خرمشهر داراي مدرک فوق ليسانس حمل و نقل دريايي و 
هم اکنون دانشجوي دکتراي علوم سياسي و روابط بين الملل است. وي سابقه همکاري 
با بيمه دي و بيمه آرمان را در کارنامه کاري خود دارد و در حال حاضر در دانش��گاه آزاد 
واحد شيراز مديريت بيمه تدريس مي کند. آقاي حسين غلامرضايي نيز به عنوان رييس 
جديد ش��عبه آبادان معرفي ش��دند. رييس جديد ش��عبه آبادان ليسانس مديريت بيمه خود 
را از دانشگاه تهران اخذ کرده است درحال حاضر دانشجوي فوق ليسانس مديريت بيمه 

است. وي نزديک به 20 سال سابقه همکاري با بيمه البرز دارد.

شعبه پانزده خرداد بيمه دانا 
در حدفاصل قرچک ورامين افتتاح شد 

ناي��ب رئي��س هيات مدي��ره و مدير 
عامل شرکت بيمه دانا، صنعت بيمه 
را تضمي��ن کننده امني��ت و آرامش 
مردم دانست و خواستار بهره مندي 
هموطنان از پوش��ش هاي مختلف 

بيمه اي شد.
ب��ه گ��زارش روزنامه تجارت به نقل 
از رواب��ط عمومي بيم��ه دان��ا، دکتر 
بي��ژن صادق در مراس��م گش��ايش 
ش��عبه جدي��د اي��ن ش��رکت اظهار 

داش��ت: صنعت بيمه توانايي و ظرفيت هاي بس��يار مناس��بي براي پوشش وقايع و حوادث 
غيرمترقبه دارد.

در اين مراس��م که روز 14 آذر ماه جاري با حضور مديران ارش��د بيمه دانا و مقامات و 
مس��وولان محلي ورامين در محل ش��عبه 1۵ خرداد اين ش��رکت برگزار شد، دکتر صادق 
اظهار داشت: بيمه دانا به عنوان دومين شرکت بزرگ بيمه خصوصي در کشور در طول 
س��ال هاي گذش��ته توانس��ته برند بسيار مناسب و خوشنامي را در کشور ايجاد کند، از بيمه 
درمان تکميلي گرفته تا س��اير رش��ته هاي متنوع بيمه اي که اميدواريم با گش��ايش شعبه 
جديد 1۵ خرداد )قرچک-ورامين( از اين پس ش��اهد ارتقاي س��طح خدمات و تس��هيلات 

بيمه اي به مردم و امنيت و آرامش هموطنان اين منطقه باشيم.
وي ظرفيت ها و توانايي هاي اقتصادي بالقوه و بالفعل منطقه را يادآور ش��د و با اش��اره 
به وقايع رخ داده در تاريخ 1۵ خرداد س��ال 1342 که منجر به ش��هادت تني چند از مردم 
ولايتمدار اين منطقه ش��د، ابراز اميدواري کرد: امنيت و آرامش ش��هروندان جنوب ش��رق 
تهران از اين پس با ارائه خدمات مناسب بيمه اي و پوشش هاي مختلف آن به بهترين 

شکل ممکن تامين شود.
دکتر صادق، شرايط اقليمي و جغرافيايي ايران را مورد اشاره قرار داد و با تاکيد بر عوامل 
تهديد کننده، خواستار مديريت اين رويدادها با استفاده از ابزار بيمه شد و افزود: با توجه 
ب��ه وقاي��ع تل��خ رخ داده اخير کش��ور به ويژه غرب اي��ران، اميدواريم صنعت بيمه بتواند با 
استفاده از توانايي و ظرفيت هاي خود ضمن ارائه پوشش هاي مختلف بيمه اي، مرهمي بر 

آلام هموطنان زيان ديده باشد.

مذاکرۀ مديران بيمه اتکايي ايرانيان با بيمه گران اروپايي

ب��ه گ��زارش روزنام��ه تجارت به نقل از روابط عمومي بيمه اتکايي ايرانيان، س��يد محمد 
آس��وده ناي��ب رئي��س هيئت مديره و مدير عامل به هم��راه محمد ميهن يار عضو هيئت 
مديره و نوش��ين تقي ختائي مش��اور ارش��د مديرعامل بيمه اتکايي ايرانيان، به منظور 
توس��عۀ روابط بيمه اي با کش��ور هاي اروپايي باکارگزاران و بيمه گران اتکايي فرانس��ه 

ديدار و مذاکراتي داشتند. 
بن��ا ب��ر اي��ن گزارش، در اين ملاقاتها ، مديران ارش��د بيم��ۀ اتکايي ايرانيان، مذاکراتي با 
بيم��ه گ��ران اتکاي��ي اس��کور ) SCOR ( و پارتن��ر ) PARTNER ( و کارگزاري اتکايي 
ناس��کو NASCO( ( به عمل آوردند. مدير عامل بيمه اتکايي ايرانيان در مورد اهداف 
و دس��تآوردهاي اين مأموريت خاطرنش��ان کرد: مذاکرات موفقيت آميزي در خصوص 
همکاري هاي متقابل بيمه اي و پوشش هاي اتکايي و همچنين همکاري در زمينۀ ارائۀ 
طرح ها نوين بيمه اي و بيمه اتکايي به عمل آمد. وي در بيان بخش ديگري از رهآورد هاي 

اين سفر، به توافقات مقدماتي در امور آموزشي نيز اشاره نمود. 
بيمه اتکايي ايرانيان، اهداف توسعۀ اين شرکت را در برنامه هاي پنج ساله تدوين نموده 
اس��ت که در حال حاضر مراودات اتکايي بين المللي را در برنامۀ دوم خود در دس��تور کار 

قرارداده است. 

اخبار بيمه


